
Schůze výboru SPOLKU SKUTEK 13. 6. 2023 od 18:00
Kavárna Na Boršově, Praha

Účast: Jitka  Hlaváčková,  Katarína  Hládeková,  Tereza  Velíková,  Jana  Bernartová,  Alena
Kunicová, Johana Lomová

1)
Status umělce
Johana Lomová a Jitka Hlaváčková referují Status umělce
(V návaznosti na dotazník o statusu umělce, který Skutek poskytl/vypracoval pro MK ČR.)
Spolek Skutek do 31. 5. zaslal MK ČR návrh definice umělce pro účely dalšího postupu MK ČR
na  této  agendě.  Dále  ve  spolupráci  s  Hereckou  asociací,  spolkem  Překladatelů  Severu,
časopisem  Artalk,  Asociací  spisovatelů,  Asociací  malých  nakladatelů  a  knihkupců,  Synth
Library Prague, Chemickým divadlem, Galerií GAMPA, Galerií Hraničář a dalšími zorganizoval
demonstraci před MKČR 5. 6. 10:00 až 15:00, Johana Lomová vystoupila s komentářem. 
Navazuje pozvání na jednání s MKČR na téma Status umělce. 
V návaznosti  na  demonstraci  MK  ČR  zorganizovalo  schůzku  zástupců  pracovních  skupin
jednotlivých oblastí, na den 22. 6. 2023

14.  6.2023  se  pod  záštitou  poslankyně  ANO  bude  konat  na  půdě  PSP  seminář  na  téma
statusu umělce – Skutek pozván nebyl, Jitka Hlaváčková se zúčastní v publiku za Skutek.

Poznámka pro Skutek – lépe komunikovat se zástupci MK ČR, na organizované diskuse zvát
uměleckou obec i zástupce MKČR.

2)
Založení odborů? Viz dotaz Pavla Beneše na email Skutku
Ať navrhne konkrétní záměr a rádi se připojíme. Alena Kunicová odepíše.

3)
Jan Freiberg
Skutek podpořil otevřeným dopisem Jana Freiberga v kauze Galerie F. Drtikola v Příbrami.
https://www.pribram.cz/clanek/spolek-skutek-vyse-odmen-v-galerii-frantiska-drtikola-jsou-
adekvatni/26874/?fbclid=IwAR18I8aXoZfFZnuoSzbMjoOJKrHK7bs5dChzbYkfwJvl_6l-
fvAZQTxcTEo
chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https://spolekskutek.cz/app/
uploads/2022/08/Vyjadreni-k-cinnosti-reditele-GFD-Pribram.pdf?
fbclid=IwAR1eUX47YPjYAVIDn-9yzaNQse_hvdf02DIrmei-8PUQaeOmfQc5A6ErmdQ

4)
Spolek vítá novou členku a člena: Tomáš Moravec a Nina Moravcová Michlovská

5)

https://www.pribram.cz/clanek/spolek-skutek-vyse-odmen-v-galerii-frantiska-drtikola-jsou-adekvatni/26874/?fbclid=IwAR18I8aXoZfFZnuoSzbMjoOJKrHK7bs5dChzbYkfwJvl_6l-fvAZQTxcTEo
https://www.pribram.cz/clanek/spolek-skutek-vyse-odmen-v-galerii-frantiska-drtikola-jsou-adekvatni/26874/?fbclid=IwAR18I8aXoZfFZnuoSzbMjoOJKrHK7bs5dChzbYkfwJvl_6l-fvAZQTxcTEo
https://www.pribram.cz/clanek/spolek-skutek-vyse-odmen-v-galerii-frantiska-drtikola-jsou-adekvatni/26874/?fbclid=IwAR18I8aXoZfFZnuoSzbMjoOJKrHK7bs5dChzbYkfwJvl_6l-fvAZQTxcTEo


Kdy  schůze?  (Alena  Kunicová  zkusí  před  setkáním  pracovní  skupiny  umění  ve  veřejném
prostoru udělat schůzi výboru)
Červenec bude mít výbor prázdniny, potkáme se v srpnu.

6)
potvrzení data pro výroční párty na podzim: 12. 10. 2023
- možná super připojit k 4+4 do programu
- jinak si organizujeme po vlastní ose
- vymyslet kde

7)
Pracovní skupina Skutku k umění ve veřejnému prostoru 
Jitka Hlaváčková referuje: dne 26. 6. se uskuteční setkání pracovní skupiny se zaměřením na
znovuotevření tématu umění ve veřejném prostoru včetně účastníků mimo skutek 

8)

Tvůj Skutek
Dobrý den,

chci požádat o podporu svého projektu skrze Tvůj skutek. Jde o queer magazín ONI, 
který začal jako moje maturitní práce na střední škole a dále se mu věnuji jako 
redaktor/kreativní ředitel. Financuji si projekt z vlastní kapsy, což není udržitelné. 
Proto budu rád, kdybychom se mohli sejít a pobavit se o možnosti podpory.

Odkaz na webové stránky magazínu: www.onimagazine.cz 

Odkaz na instagram: 
www.instagram.com/onimagazine

2) Jiří Ptáček referuje o prosbě Alice Nikitinové finančně podpořit současné aktivity muzea
umění  v Černihivu/Ukrajina.  Výbor  si  nechá  předložit  podrobnější  informace.  Možnost
podpořit samostatně nebo v rámci Tvůj SKUTEK, možnost mediálně podpořit přes náš FB a
web.

Výbor odhlasoval, že platba se provede čistě přímo na účet příjemce, kdy se navýší o 30 %,
který se vezme UK banka
Napíšeme to příjemci s tím, že posíláme částku zvýšenou o 30 % pro tyto účely, kdy počítáme
s tím, že 30 % dostane banka

Jitka Hlaváčková referuje o proběhlém Pražském kulturním fóru 2023. 

http://www.instagram.com/onimagazine
http://www.onimagazine.cz/


Bakule  projevil  záměr  vytvořit  Asociaci  kreativních  pracovníků,  která  by  sdružovala
organizace a odbory a mluvila za ně /jakési odbory/ - tzv. kulturní advokacie
Zatím se žádná informace neobjevila, Skutek má případně zájem o bližší informace 

Dobrá praxe

Dne 18.5. se v rámci 4plus4 dny v pohybu uskutečnila další debata z cyklu  Dobrá praxe na
téma spolkové spolupráce 
https://ctyridny.cz/program-2023/dobra-praxe-aneb-kulaty-stul-vytvarnych-spolku-v/

- dorazili zástupci spolků Hollar, Unie výtvarných umělců Plzeň, Středočeské sdružení
výtvarníků  -  unie  výtvarných  umělců,  Česká  akademie  vizuálního  umění,  Spolek
pražských výtvarných umělců

- po  prezentaci  činnosti  a  historie  jednotlivých  spolků  bylo  otevřen  téma  tzv.
supraspolkové  spolupráce  –  v případě  komunikace  společných  témat  a  artikulace
společných  problémů  zůčastněni  projevili  ochotu  spolupracovat  a  spojit  hlasy  do
jednoho

Následující schůze X. X. 2023 v 17:30 v kavárně na Boršově.
Sepsala: Jana Bernartová
Ověřila: Alena Kunicová

https://ctyridny.cz/program-2023/dobra-praxe-aneb-kulaty-stul-vytvarnych-spolku-v/

